
 
     Seniorrådet                                           Beslutningsprotokol nr. 6   
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 16.08.2019   Kl: 10.00    Sted: Mødelokale 620 
 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere:      Seniorrådet, Mona Nederby Larsen, Hanne Bylov 
 
 
Fraværende:  Aksel Kjelstup Nielsen, Jørgen Munk Hansen, Olaf Helios 
 
________________________________________________________________________________  
 
                                                            DAGSORDEN 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status P-Avisen 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Sager til Senior- og Handicapudvalget v/Mona 

1. Orienteringssag – Anvendelse af bestemmelserne i Servicelovens §§125-129 i Plejen 

2. Ansøgning om støtte til Åbent hus – Seniorhuset IP Schmidt 

3. Orienteringssag – Status på tiltag i Plejen til nedbringelse af anvendelsen af 

antibiotika  

4. 2. Budgetopfølgning 2019- Senior- og Handicapudvalget  

5. Samarbejdsaftale mellem Fredericia Provsti og Fredericia Kommune 

6. Udbud af hjælp til patienter med kronisk respirationsinsufficiens i Region 

Syddanmark (Lukket sag) 

7. Udbud af tøjvask (Lukket sag) 

8. Orientering (Lukket sag) 

6. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

7. Senere indkomne sager 

8. Eventuelt 

1. Demensmesse den 24. september kl. 14 – 17 på Sundhedshuset. 



                                                            REFERAT 
 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt. 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Referat godkendt. 

 

Punkt 3. Status Pensionistavisen 

Avisen gik i trykken i onsdags. Den er på 56 sider – 8 sider mere end den egentlig burde være. Det 
skyldes særligt ”Det sker”, da der er kommet flere aktiviteter til, men også dels et indlæg fra 
provstiet – dels indlæg vedrørende demensområdet. Demensområdet fylder måske lidt for meget, 
når det optræder bredt hver gang i avisen. Redaktionen snakker med demenskonsulenterne om det 
kan reduceres lidt. 
 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Fra Olaf Helios viderebringer Flemming Larsen følgende: Det bør være muligt for taxa’er at køre 
helt op til indgange ved Sundhedshuset. For en dårligt gående er der langt fra vejkanten til 
indgangen. Forespørgslen er undersøgt, og tilbagemeldingen er, at der endnu ikke er lavet en færdig 
plan for udeområdet. Der bliver dog ikke plads til at køre helt op til de to tidligere pladser helt oppe 
ved indgangen af hensyn til at sikre den gående trafik, men der er fokus på, at der kommer pladser 
tæt på indgangen – formentlig ved bagindgangen. Der bliver desuden etableret et antal 
handicappladser omme bagved i løbet af det kommende år. 
 
Sille Kloppenborg opfordrer Seniorrådet til at komme med input til gode løsninger. 
 
Et par medlemmer fra Seniorrådet har været til interview med nogle af kommunens konsulenter 
med henblik på bidrag til analysen af hele Senior og Handicap.  
 

Punkt 5. Sager til Senior- og Handicapudvalget v/Mona 

Punkt 5.1 Orienteringssag – Anvendelse af bestemmelserne i Servicelovens §§125-129 i Plejen 

Orientering taget til efterretning.  

 

Punkt 5.2. Ansøgning om støtte til Åbent hus – Seniorhuset IP Schmidt 

Der er søgt om 12.000 kr. Seniorrådet bakker op om ansøgningen. 

 

 

 



Punkt 5.3 Orienteringssag – Status på tiltag i Plejen til nedbringelse af anvendelsen af 

antibiotika  

Status og beskrivelse af undervisningstiltag og øvrige hygiejnetiltag. 

 

Orientering taget til efterretning. 

 

Punkt 5.4 2. Budgetopfølgning 2019- Senior- og Handicapudvalget  

Orientering givet. Vil blive en del af den kommende analyse og budgetlægning for 2020.  

 

Genoptræningscenteret flytter lige straks op i Sundhedshuset (på 3. og 4. sal.) og herefter går 

renoveringen af lokalerne på Viaduktvej i gang med henblik på at etablere yderligere 4 

aflastningspladser.  

 

I 2. BO bedes om frigivelse af anlægsbudgettet.  

 

Orientering taget til efterretning. 

 

Punkt 5.5 Samarbejdsaftale mellem Fredericia Provsti og Fredericia Kommune 

Aftalen betyder eksempelvis, at der vil blive mulighed for at tale med en præst på Sundhedshuset, 

men provstiet har derudover en række tilbud, som alle borgere kan benytte. 

 

Orientering taget til efterretning. 

 

Punkt 5.6 Udbud af hjælp til patienter med kronisk respirationsinsufficiens i Region 

Syddanmark (Lukket sag) 

Orientering givet og taget til efterretning. 

 

Punkt 5.7 Udbud af tøjvask (Lukket sag) 

Orientering givet og taget til efterretning. Skal ses i sammenhæng med udbuddet på pleje og 

praktisk bistand, som kører hen over efteråret. 

 

Punkt 5.8 Orientering (Lukket sag) 

Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet tog sagen til efterretning.  

 



Punkt 6 Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 6.1 Orientering v/Jan Kargo 

Ventelisten er faldende, og den følges fortsat tæt 

 

Punkt 7. Senere indkomne sager 

Budgetprocessen og mulighedskataloget. Vi venter pt. på Kommuneaftalen fra KL. Vi forventer, 

den kommer omkring 7-9 september – den endelige tekst forventes derfor at være klar medio 

september. D. 23. september forventes der at foreligge et 1. budgetforslag, som sendes i høring i 16 

dage. Der arbejdes med 2. budgetforslag hen over efterårsferien. Kommunens økonomi er 

overordnet set god og kassebeholdningen tilfredsstillende, men vi må ikke bruge flere penge pga. 

service- og anlægsloftet.  

 

Der skal omprioriteres og laves et mulighedskatalog på 95 mio. kr., så der er mulighed for at vælge 

til og fra i et eller andet omfang. Hvis Seniorrådet har forslag til mulighedskataloget, er de meget 

velkomne. 

 

Efter Hjælpemidler og Kommunikation er flyttet til Sundhedshuset – er der ca. 100-120 

henvendelser i Straksservice pr. måned. Det stærkt stigende antal henvendelser i straks-service har 

endnu ikke betydet et mindre pres på den resterende sagsbehandling. 

 

Punkt 8. Eventuelt 

Punkt 8.1 Demensmesse den 24. september kl. 14 – 17 på Sundhedshuset. 

Demensmesse den 24. september kl. 14 – 17 på Sundhedshuset. Invitation skal sendes ud til 

Seniorrådet. 

 

Seniorrådet vil gerne hilse på Birgitte Sachmann hygiejnesygeplejerske til mødet 11. oktober. 

 

 

 

 


